
ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
Caràcter:  ordinari 
Data:   25 d’octubre de 2011 
Horari:  18 hores 
Lloc:   sala de sessions de l’Ajuntament d’Artà 

 
 
Hi assisteixen: 

Jaume Alzamora Riera,  batle 
Magdalena Maria Fernández,  regidora 
Maria del Mar López Martí,  regidora 
Guillem Caldentey Crego,  regidor 
Bartomeu Gili Nadal,   regidor 
Maria Antònia Sureda Martí,  regidora 
Magdalena Llull Ferrer  regidora 
Maria Francesca Servera Pascual, regidora 
Manuel Galán Massanet,  regidor 
Maria Paula Ginard Vílchez,  regidora 
Miguel Servera Morey,  regidor 
 
Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza, secretària 
 
No hi assisteix: 

Juan Lliteras Espinosa,  regidor 
Jaime Ginard Muñoz,   regidor 
 

 
Ordre del dia 

 
1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió de dia 11 d’agost de 2011. 
2. Ratificació, si s’escau, de l’acord de la Junta de Govern Local de 13 d’octubre de 2011, referent a la 
sol·licitud d’inclusió d’obres en el POS 2012. 
3. Donar compte al Ple de l’informe d’avaluació de l’acompliment anual del Pla de sanejament  a 
l’empara del Reial decret llei 5/2009, de 24 d’abril, de mesures extraordinàries i urgents per facilitar a 
les entitats locals el sanejament de deutes pendents de pagament amb empreses i autònoms. 
4. Informació de les resolucions de Batlia corresponents al mes de setembre de 2011. 
5. Precs i preguntes. 

 
 
Desenvolupament de la sessió 
 

1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió de dia 11 d’agost de 2011 

 

En acompliment d’allò que disposen l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de 
règim local de les Illes Balears, i l’article 91.1 del Reglament d’organització, funcionament i règim 
jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, el Sr. Batle 
demana als membres de la corporació si algú té alguna observació a fer sobre l’acta de la sessió de dia 
11 d’agost de 2011, de les quals s’ha expedit, prèviament, una còpia de l’esborrany a cada regidor per al 
seu coneixement, rectificació d’errades o possible formulació d’al·legacions, si n’és el cas. 
 



El regidor del PP, Sr. Servera, diu que en el punt núm. 1, pàgina 3, paràgraf quart, línia 16, on diu 
“El portaveu del PP, Sr. Lliteras, també manifesta que el batle ha de cobrar, i...”, ha de dir “El portaveu 
del PP, Sr. Lliteras, també manifesta que el batle ha de cobrar per la feina ben feta, i...”. 
 
Una vegada feta aquesta correcció, els reunits acorden, per assentiment unànime, essent tretze el 
nombre legal de membres del consistori i onze els assistents, aprovar l’acta de la sessió de dia 11 
d’agost de 2011. 
 

 
2.  Ratificació, si s’escau, de l’acord de la Junta de Govern Local de 13 d’octubre de 2011, 

referent a la sol·licitud d’inclusió d’obres en el POS 2012 

 
El batle llegeix l’acord de la Junta de Govern Local de 13 d’octubre de 2011, referent a la sol·licitud 
d’inclusió d’obres en el POS 2012, que, copiat literalment, diu: 
 

<<10. Sol·licitud d’inclusió d’obres en el POS 2012 

 

Vista la convocatòria del Departament de Cooperació Local i Interior del Consell de Mallorca, sobre 
sol·licituds d’inclusió d’obres i serveis dels municipis de Mallorca dins el Pla insular d’obres i serveis 
de l’any 2012, el termini del qual acaba dia 14 d’octubre de 2011; 
 
Vist que l’Ajuntament d’Artà té la necessitat d’executar les obres que s’esmenten i amb l’ordre de 
prioritat següent: “Xarxa d’aigües residuals a la zona del camp de futbol, Punt Verd i Parc de 
Bombers”; 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 

1. Aprovar l’expedient de sol·licitud de finançament al Consell de Mallorca per a les obres que 
s’esmenten i amb l’ordre de prioritat següent: “Xarxa d’aigües residuals a la zona del camp de futbol, 
Punt Verd i Parc de Bombers”, amb un pressupost d’execució per contracte de 72.302,03 €, i demanar la 
seva inclusió en el Pla d’obres i serveis per a 2012. La subvenció total a fons perdut que se sol·licita 
s’apuja a un import de 50.611,42 € (70 %), essent l’aportació municipal de 21.690,60 € (30 %). 

 
2. Comprometre’s a consignar en el pressupost de l’exercici de 2012 la quantitat suficient per poder 
executar les obres. 
 
3. Acceptar, específicament, les normes establertes en la convocatòria del Pla d’obres i serveis de 2012 i 
en el Reglament de cooperació municipal del Consell de Mallorca. 

 
4. Ratificar aquest acord pel Ple de l’Ajuntament en la primera sessió que es dugui a terme.>> 
 

El batle explica que va decidir acordar per la Junta de Govern Local la sol·licitud d’inclusió d’obres en 
el Pla d’obres i serveis del Consell de Mallorca de l’any 2012, a causa de la visita del conseller de 
Cooperació Local, qui el va animar a fer-ho. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Ratificar l’acord adoptat per la Junta de Govern Local de 13 d’octubre de 2011, referent a la 
sol·licitud d’inclusió d’obres en el POS 2012. 
 
2. Trametre aquest acord al Departament de Cooperació Local del Consell de Mallorca. 



 
 
3. Donar compte al Ple de l’informe d’avaluació de l’acompliment anual del Pla de sanejament  a 

l’empara del Reial decret llei 5/2009, de 24 d’abril, de mesures extraordinàries i urgents per 

facilitar a les entitats locals el sanejament de deutes pendents de pagament amb empreses i 

autònoms 

 

La regidora d’Hisenda i Urbanisme, Sra. Maria, dóna compte de l’informe d’avaluació de 
l’acompliment anual del Pla de sanejament a l’empara del Reial decret llei 5/2009, de 24 d’abril, de 
mesures extraordinàries i urgents per facilitar a les entitats locals el sanejament de deutes pendents de 
pagament amb empreses i autònoms, que, copiat literalment, diu: 
 
<<L'article 9 del RDL esmentat, ens planteja en els seus primers dos punts els objectius bàsics de 
l'acompliment del Pla de sanejament que, per sobre de la importància que l'execució per capítols, tant 
pel que fa a ingressos com a despeses, s'adeqüi a les previsions realitzades en el Pla de sanejament, fixa 
com a objectius l'assoliment d'estalvis nets i romanents de tresoreria per a despeses generals positius: 

Article 9. Execució del Pla de sanejament financer. 

1. L'estalvi que es pugui obtenir en la liquidació dels pressupostos, en cadascun dels anys de 

vigència del pla, exclosos els ingressos afectats a una finalitat concreta, es pot aplicar, parcialment o 

totalment, a l'amortització anticipada de l'operació d'endeutament, per reduir així el termini inicial de 

sanejament aprovat o l'import de l'anualitat. 
2. La generació de romanent de tresoreria negatiu per a despeses generals en el període de 

sanejament comporta la prohibició de realitzar inversions noves en l'exercici següent finançades amb 

endeutament, siguin aquestes materials, immaterials o financeres, directes, o indirectes a través de 

subvencions concedides a entitats dependents. 
3. El compliment anual del pla de sanejament, mentre duri la seva vigència, ha de ser avaluat per la 

Intervenció de l'entitat local, que ha de remetre informe abans del 31 de març de l'any següent a aquell 

a què es refereix la liquidació, amb el coneixement previ del Ple de la corporació i pels mitjans que 

estableix l'article 11, al Ministeri d'Economia i Hisenda, qui, al seu torn, l'ha de traslladar a la 

comunitat autònoma corresponent que tingui atribuïda en el seu Estatut d'autonomia la tutela 

financera de les entitats locals del seu territori. 
  
Els mateixos indicadors d'acompliment es remarquen a l'apartat 6 de la Resolució de la Direcció 
General de Coordinació Financera amb les comunitats autònomes i amb els ens locals, de 5 de maig de 
2009, mitjançant la qual s'estableix el procediment i la informació a subministrar en relació al RDL 
5/2009: 
  
Apartat 6. Avaluació anual del compliment del Pla de sanejament. 
 
L'avaluació anual del compliment del Pla de sanejament al fet que es refereix l'article 9.3 del Reial 

decret-llei 5/2009, consta de dos documents. 
 

Un quadre numèric que s'obtindrà de forma directa, en cadascun dels anys de vigència del Pla, amb la 

informació existent en la base de dades de liquidacions i un altre explicatiu, complementari de 

l''anterior, que es transmetrà en format PDF. 
 

L'estructura de l'informe numèric és igual per a tots els exercicis, excepte en 2009 que incorpora el 

càlcul de l''Estalvi net ajustat, una vegada deduïdes les obligacions pendents de pagament a 31 de 

desembre de 2008, de naturalesa corrent, que, en aplicació del paràgraf segon de l'article 2 del Reial 

decret-llei 5/2009, s'hagin reconegut en l'exercici 2009 amb càrrec al finançament extraordinari. 



  
Sense perjudici de l'especificitat de l'any 2009 quant al càlcul de l'estalvi net ajustat, l'indicador que 

mesura el compliment del Pla de sanejament és el Romanent de tresoreria per a despeses generals, el 

qual haurà de ser zero o tenir signe positiu, una vegada ajustat en l'import total de les obligacions que, 

si escau, haguessin quedat pendents d'aplicar al Pressupost l'any respectiu. 
 

La transmissió haurà de ser confirmada amb la seva signatura electrònica per la Intervenció de 

l'entitat local, abans del 31 de març de l'any següent al fet que es refereix la liquidació. 
  
Així, aquestes dues magnituds, derivades de la liquidació del pressupost de l'exercici 2010, presenten 
els següents indicadors: 
  
a)       Estalvi net. Calculat com la suma dels ingressos corrents (capítols 1 a 5, descomptats els 

ingressos finalistes) menys les despeses corrents (capítols 1 a 4) i les amortitzacions de capital: 
901.044,31 €. 

  
b)       Romanent de tresoreria per a despeses generals. Calculat com el romanent de tresoreria total, 

descomptada la dotació d'insolvències i els romanents afectats per ingressos finalistes: -734.963,34 €. 
  
c)       Romanent de tresoreria per a despeses generals ajustat. Calculat com el romanent de tresoreria 

per a despeses generals, resultant de la liquidació de 2010, minorat per l'import de les obligacions 
pendents d'aplicar a pressupost (saldo compte 413 de -1.133.448,38 €) i de les devolucions d'ingressos 
pendents de pagament (saldo compte 408 de 4.938.65 €) a final d'exercici: -1.863.473,07  €. 

  
Els indicadors analitzats presenten doncs resultats dispars, tal com es posa de manifest en el quadre 
comparatiu adjunt, ja que, tot i que l'estalvi net deduït de la liquidació es desvia favorablement respecte 
del Pla de sanejament aprovat pel Ple, el romanent de tresoreria per a despeses generals presenta valors 
negatius. No obstant això, si tenim en compte que, de les obligacions pendents d'aplicar a pressupost 
(compte 413), l'import de -1.133.448,38 € correspon a despesa corrent, observem que, d'haver estat 
possible la seva inclusió al pressupost, l'estalvi net derivat de la liquidació també passaria a ser negatiu. 
  
  
  

DENOMINACIÓ 2010 Pla de sanejament 2010 Execució real 

INGRESSOS 
Previsió 

Liquidació 
(3) 

Previsió 
Recaptació 
corrent + 

tancat 

Liquidat (4) 
 Recaptat 
corrent + 

tancat 

Impostos directes 3.879.933,04 3.841.133,71 3.688.661,67 3.461.473,86 
Impostos indirectes 412.752,05 408.624,53 455.875,46 438.835,19 
Taxes i altres ingressos 0,00 0,00 0,00 0,00 
I afectats per operacions de capital 0,00 0,00 0,00 0,00 
Taxes i altres ingressos no afectats 3.313.442,78 3.280.308,35 3.391.911,64 3.321.136,08 
Transferències corrents 2.337.032,01 2.313.661,69 1.758.781,05 1.859.185,93 
Ingressos patrimonials 25.000,00 24.750,00 38.170,18 43.084,10 
Alienació d’inversions reals 0,00 0,00 0,00 0,00 
Transferències de capital 0,00 0,00 3.634.394,09 3.142.374,93 
Actius financers 0,00 0,00 0,00 0,00 
Passius financers 0,00 0,00 0,00 0,00 
TOTAL PRESSUPOST D’INGRESSOS 9.968.159,88 9.868.478,28 12.967.794,09 12.266.090,09 



DESPESES 
Previsió 

Liquidació 
(3) 

Previsió 
pagaments 
corrent + 

tancat 

Liquidat (4) Pagat + tancat 

Despeses de personal 4.286.491,33 4.243.626,42 4.071.070,06 4.071.814,98 
Despeses en Bans Corrents y  Serveis 3.255.693,71 3.223.136,77 3.002.961,43 2.354.893,77 
Despeses financeres 337.377,65 337.377,65 134.079,47 146.974,58 
Transferències corrents 1.047.610,23 1.037.134,13 774.481,18 555.582,03 
Inversions reals 0,00 0,00 4.129.795,39 2.612.875,96 
Transferències de capital 0,00 0,00 2.270,88 2.270,88 
Actius financers 0,00 0,00 0,00 0,00 
Passius financers 765.000,00 765.000,00 449.763,55 449.763,55 
TOTAL PRESSUPOST DE DESPESES 9.692.172,92 9.606.274,97 12.564.421,96 10.194.175,75 
          
INDICADORS D’ACOMPLIMENT DEL 
PLA DE SANEJAMENT         
          
Estalvi  net 275.986,96   901.044,31   
          

Romanent de tresoreria per a despeses generals   -734.963,34     
            

Obligacions pendents d’aplicar     
-1.133.448,38 
  

  

Devolucions d’ingressos pendents d’aplicar   
        
4.938.65   

  

          

Romanent de tresoreria per a despeses generals ajustat 
-1.863.473,07 
€   

       
   

* El resum per capítols anterior haurà de servir de base per a l'obtenció del quadre numèric, a presentar 
al Ministeri d'Economia i Hisenda, que s'obtindrà de forma directa de la informació existent a la base de 
dades de la liquidació. 

  
Si analitzem amb detall la comparativa anterior, sense tenir en compte les factures que han quedat fora 
de pressupost, observem que el resultat de l'activitat ordinària s'ha desviat positivament de les 
previsions establertes al Pla de sanejament, ja que, tot i que la despesa ha estat superior a la prevista, el 
creixement dels ingressos ha estat capaç d'absorbir aquesta divergència i presentar marges més positius 
que els esperats: 
  
Veure documentació fotocòpia de la  pàgina web ministeri 

  
És, per tant, en les operacions de capital on trobarem les desviacions, que han afectat negativament les 
expectatives d'aconseguir sanejar totalment el romanent negatiu de tresoreria procedent de l'exercici 
anterior. 
  
L'increment en la necessitat de destinar recursos ordinaris al finançament d'inversions ha propiciat que 
la liquidació de l'exercici s'hagi realitzat amb romanents de tresoreria negatius. Indicador desfavorable 
que es veuria agreujat, d'igual forma que l'estalvi net i altres magnituds com l'equilibri pressupostari, si 
tinguéssim en compte els imports de creditors pendents d'aplicar a pressupost. 



  
Vist l'estat comparatiu entre l'execució prevista al Pla de sanejament vigent i la liquidació real del 
pressupost de 2009, i ateses les consideracions que afecten les dues magnituds que serveixen com a 
indicadors per mesurar l'acompliment, considero que l'avaluació anual del Pla de sanejament és 
negativa, essent necessària l'adopció de mesures que permetin assolir, en la liquidació del pressupost de 
2010, els objectius establerts en el RDL 5/2009. 

  
El fet d'haver liquidat l'exercici amb romanent de tresoreria per a despeses generals negatiu, obligarà a 
més a donar acompliment a les limitacions, establertes a l'article 9 del RDL 5/2009, quant a la 
concertació de noves operacions d'endeutament: 
  

Article 9. Execució del Pla de sanejament financer. 

1. L'estalvi que es pugui obtenir en la liquidació dels pressupostos, en cadascun dels anys de 

vigència del pla, exclosos els ingressos afectats a una finalitat concreta, es pot aplicar, parcialment o 

totalment, a l'amortització anticipada de l'operació d'endeutament, per reduir així el termini inicial de 

sanejament aprovat o l'import de l'anualitat. 
  
2. La generació de romanent de tresoreria negatiu per a despeses generals en el període de 

sanejament comporta la prohibició de realitzar inversions noves en l'exercici següent finançades amb 

endeutament, siguin aquestes materials, immaterials o financeres, directes, o indirectes a través de 

subvencions concedides a entitats dependents. 
  

Aquest informe, amb el coneixement previ del mateix pel Ple municipal, s'haurà de trametre, juntament 
amb el resum numèric que l'aplicació informàtica de remissió obté directament de les bases de dades de 
les liquidacions, al Ministeri d'Economia i Hisenda. El termini establert per a la presentació telemàtica, 
tal com s'indica en els paràgrafs de la normativa anteriorment transcrits, era el 31 de març de 2011. 
Això no obstant, hem de tenir en compte que l'aprovació de la liquidació de l'exercici de 2010 no s'ha 
pogut portar a terme fins al passat 20 de maig, el que ha fet impossible l'acompliment dels terminis 
establerts legalment.>> 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Donar-se per assabentats de l’informe d’avaluació de l’acompliment anual del Pla de sanejament a 
l’empara del Reial decret llei 5/2009, de 24 d’abril, de mesures extraordinàries i urgents per facilitar a 
les entitats locals el sanejament de deutes pendents de pagament amb empreses i autònoms, elaborat per 
la secretària interventora en data de 18 d’octubre de 2011. 

  
2. Trametre certificació d’aquest acord, juntament amb l’informe esmentat anteriorment, al Ministeri 
d’Economia i Hisenda, Direcció General de Coordinació Financera amb les Comunitats Autònomes i 
amb les Entitats Locals, Secretaria d’Estat d’Hisenda. 
  
 
4. Informació de les resolucions de Batlia corresponents al mes de setembre de 2011 

 
Es dóna compte de les resolucions de Batlia corresponents al mes de setembre de 2011. 
 
Els reunits, per assentiment unànime, es donen per assabentats. 
 
 
5. Precs i preguntes 



 
La secretària informa que el PP i el PSOE han presentat escrits de precs i preguntes, els quals es 
llegeixen a continuació. 
 
PREGUNTES QUE FORMULA EL PP 
 

[El portaveu del PP, Sr. Lliteras, retira les preguntes núm. 1 i núm. 2: 
 
“1. Té l’Equip de Govern constància que hi ha zones, com na Pati i d’altres, on tenen mancances 
d’enllumenat, mentre que a altres zones, l’enllumenat està encès fins a altes hores de la nit? 

 
2. Quines mesures prendrà o pensa prendre en aquest sentit?”] 

 
3. Pensa l’Ajuntament pagar els 25.000 euros que hi ha de diferència entre el pressupost de 2011 i el 
que es va comprometre a pagar a la Fundació del Teatre? 

 
Resposta: L’Ajuntament ha de complir el seu pressupost, de manera que al 2011 es transferiran els 
150.000 euros a la Fundació del Teatre que hi ha pressupostats. El malentès que sembla que hi hagué, 
entre els patrons i l’Equip de Govern a l’hora de confeccionar els pressupostos de la Fundació i 
l’Ajuntament, no es podrà resoldre per manca de liquiditat.  

 
4. En cas afirmatiu, ho farà abans d’acabar aquest any?  

 

[El portaveu del PP retira les preguntes núm. 5 i núm. 6:  
 

“5. Es posarà en marxa l’edifici de Can Solivelles?  
 

6. Quan?”]  
 

7. Hi ha qualque actuació prevista per arreglar, anivellar, etc., les llambordes dels carrers de Ciutat i 
Antoni Blanes?  
 

Resposta: No. 
 

8. En cas afirmatiu, quines són i quan es duran a terme? 
 

9. Quin tant per cent ha pujat l’impost sobre béns immobles, IBI, respecte de l’any passat? 

 
Resposta: La taxa no s’ha augmentat. Simplement s’ha incrementat un 10 % la base imposable. I ho 
seguirà fent, com a mínim, fins al 2014. Aquesta pujada és aliena, actualment, a l’Ajuntament. 
 

10. Per què no s’aplica el Reglament municipal de mercats respecte als metres d’ample de la via dins el 
municipi, per exemple al carrer de Montserrat Blanes i d’altres?  

 
Resposta: S’hi està fent feina. 
 
A continuació, es llegeixen els precs i preguntes del PSOE. 

 
PRECS QUE FORMULA EL PSOE 

 



1. Demanam una vegada més que tots els membres de l’Equip de Govern assisteixin a les diferents 
comissions durant tot el temps que durin aquestes, per així poder facilitar i deixar fer la feina de 
l’oposició. 

 
Resposta: S’accepta el prec.  

 

2. Demanam a l’Equip de Govern que insti formalment el Govern balear perquè faci efectiva la segona 
anualitat del Pla turístic. 

 
Resposta: S’accepta el prec. 

 

3. Demanam que es revisi l’enllumenat públic, ja que hi ha moltes bombetes fuses i, quan es fa 
l’apagada per l’estalvi energètic, molts de carrers queden totalment a les fosques. 

 
Resposta: Ja s’està fent. 

 

4. La base número 2 de l’annex 1 del Pacte de govern entre UIA, CxI i IV, pel que fa a la transparència 
en la gestió, diu textualment “publicació de les dades i dels documents municipals”. Demanam que 
facin pública a la portada de la pàgina web de l’Ajuntament, de forma clara, el cost que té per al poble 
d’Artà aquest pacte de govern.; que publiqui quins són els horaris de dedicació a l’Ajuntament d’Artà 
dels regidors que tenen dedicació parcial i quins són els seus sous. 

 
Resposta: S’accepta el prec. Fins i tot, podem publicar el cost que té per a l’Ajuntament, també, la feina 
dels regidors de l’oposició i de la resta dels de l’Equip de Govern, amb les seves hores de dedicació a la 
feina. Aprofit per informar que: actualment els grups de l’oposició tenen garantit l’accés a la totalitat de 
la documentació; que s’han publicat els pressuposts municipals i la plantilla, els quals no es publicaven 
des de 2003; els reglaments i ordenances municipals no fiscals; el Pla de mobilitat; que està en marxa 
(Secretaria) l’actualització del model de declaració de béns patrimonials dels regidors a la legalitat 
vigent; i que, progressivament, s’aplicaran més mesures perquè la documentació d’aquest Ajuntament 
sigui més accessible. 

 
5. Segons el registre general de sortida número 2197, fou concedida per aquest Equip de Govern la 
retirada dels contenidors situats en el carrer de na Caragol. Aquesta concessió és de dia 8 de setembre 
de 2011. Demanam a l’Equip de Govern que actuï en conseqüència i que acceleri aquest tràmit.  

 
Resposta: Es va procedir a retirar els contenidors, però els veïns seguien dipositant les bosses a terra, 
sense els contenidors, i cada dia. L’empresa concessionària ens va suggerir, per evitar la mala imatge 
que generaven els fems, tornar-n’hi, com a mínim, dos dels quatre que hi havia. Correcte. Per una altra 
banda, tothom vol contenidors a prop, però no davant ca seva. 

 
6. Demanam que ens faci arribar una relació amb els metres i la ubicació de tots els establiments que 
paguen ocupació de via pública. 

 
Resposta: Això durà una mica de temps. Ho intentarem. 

 

7. Demanam a l’Equip de Govern que, tal com ens va comunicar a les passades comissions informatives 
en què estaven preparant les ordenances municipals, estudiïn la possibilitat de fraccionar l’IBI en tres 
terminis per facilitar el seu pagament, i que la forma de pagament fraccionada sigui d’aplicació 
automàtica. 

 
Resposta: S’accepta el prec. 



 
PREGUNTES QUE FORMULA EL PSOE 
 
Policia 

 

1. Arran de la instància presentada per queixes per part de la policia local de 2011, sabem que el passat 
dimarts 18 d’octubre es tingué una reunió amb els membres de la policia i el senyor batle. 
 
1.1. Ens pot informar del contingut de la reunió? 

 
Resposta: Primer de tot, s’ha de dir que la reunió no va ser convocada arran de cap instància de queixes. 
Els representants sindicals de l’Ajuntament, en nom de la policia, havien entrat una llista de peticions 
perquè fossin ateses. Per aquest motiu es va convocar la reunió. El contingut va anar sobre els objectius 
que volia de la policia l’actual Equip de Govern, així com l’exigència d’un treball constant i eficient. 
També es va parlar dels continguts de les peticions sindicals: es va dir que aquelles que eren materials, 
ara per ara, no es podien atendre; i, pel que fa a les d’organització, ja s’hi està treballant, com a 
col·lectiu. 

 

1.2. Què hi ha de veritat en les declaracions d’alguns policies que diuen que el cap de policia està en una 
situació irregular? 

 
Resposta: Dia 22 de novembre de 2010, per Decret de Batlia, es va concedir una comissió de serveis per 
ocupar la plaça d’oficial i poder nomenar, així, el cap de policia. La irregularitat és que la plaça d’oficial 
no està creada. 

 

[La portaveu del PSOE, Sra. Servera, retira la pregunta següent: 
 
“1.3. Si és cert, què pensa fer?”] 

 
Interior 

 

1. Tenim constància que, quan es demana un tancament de carrer per qualsevol motiu, s’ha de pagar un 
aval de 50 euros. 
 
1.1. És certa aquesta informació? 

 
Resposta: És un dipòsit. 
 
1.2. En base a quina ordenança s’aplica aquest aval? 

 
Resposta: A l’Ordenança número 18 (que regula la taxa per l’ocupació de la via pública amb 
mercaderies, materials de construcció i altres instal·lacions anàlogues), concretament a l’article 6, es fa 
referència a la senyalització vertical i diu que “prèviament a l’atorgament de la llicència, s’ha d’exigir la 
constitució d’un dipòsit o aval de 50 euros per poder garantir la reposició de l’estat originari dels 
senyals verticals”. 

 

2. Segons la publicitat que s’ha repartit per les cases del poble, s’anuncia l’obertura d’un videoclub que, 
a més d’oferir pel·lícules, ofereix menjar. 
 
2.1. Es té constància d’aquest fet? 

 



Resposta: No. 
 

2.2. Han tramitat el corresponent expedient de llicència d’activitat? 

 
Resposta: No en tenim constància. 
 

Obres i serveis 

 

1. Pel que es veu, els operaris de Can Solivellas ja han acabat la seva tasca. 
 
1.1. Com es troba aquest edifici?  

 
Resposta: Les obres han acabat. 

 

1.2. Quan es confia dotar-lo del mobiliari i equipament necessari per dur-hi el personal de Ses Escoles i 
instal·lar-hi l’OAC? 

 
Resposta: Tot i que hi ha partida pressupostària, no tenim líquid per pagar-ho, de manera que, de 
moment, no seria responsable dotar-lo sense poder pagar. 

 
1.3. Quan es pensa obrir?  
 

Resposta: Quan estigui llest.  
 
Han previst un calendari d’actuacions? 
 
Resposta: Encara no. 

 
2. S’ha comentat que volen traslladar l’arxiu municipal als locals situats als baixos de l’Ibavi. És cert?  

 
Resposta: De fet, ja s’hi està traslladant. 

 

2.1. Qui realitza les tasques de trasllat dels lligams? 

 
Resposta: Els dimarts, tres homes de la Brigada sota la total supervisió del Sr. Toni Picazo, tècnic 
encarregat de l’arxiu. 

 

2.2. Aquest serà l’espai definitiu de l’arxiu municipal o patirà més trasllats? 

 
Resposta: Serà el definitiu. 
 
2.3. Per què s’ha escollit aquest espai?  

 
Resposta: Quan vaig entrar, ja se’m va dir que la decisió estava presa. En tot cas, per assegurar-nos que 
fos un lloc adient, vaig demanar que, abans de confirmar l’espai, l’arquitecta fes un informe de la 
idoneïtat del lloc. 

 

2.4. S’adequarà l’espai per al bon conservament dels lligams? 

 
Resposta: S’ha d’acabar d’instal·lar i arreglar el sistema de refrigeració d’aire. 

 



Més concretament, es posarà aire condicionat a la sala? 
 
Resposta: Sí. 

 

2.5. Són conscients de la inversió a fer en aquestes dependències, tenint en compte que l’edifici de Ses 
Escoles està dotat per això i quedarà buit després de la reubicació del personal que ara l’habita? 

 
Resposta: No s’han de fer adaptacions ni inversions, en els locals de l’Ibavi. A més, és la proposta feta 
pels tècnics i la que ells consideren més adequada. I, com que actualment pagam un lloguer del local on 
està ubicat ara l’arxiu, és prioritari estalviar aquesta despesa. Ja s’ha comunicat que dia 1 de gener el 
contracte serà rescindit. 

 

2.6. On es realitzaran les tasques que abans es feien dins l’espai que ara passarà a ser arxiu municipal? 

 
Resposta: Se cercaran alternatives, com ara Ses Escoles, especialment les aules que ens han quedat 
buides perquè no hi ha cursos de ceràmica ni restauració de mobles. 

 

3. Darrerament s’han instal·lat uns pilons davant el Col·legi de Na Caragol. També s’ha pintat una ratlla 
groga de prohibit estacionar. Demanàrem per aquest fet a la Comissió Informativa i ningú no en sabia 
res.  
 
3.1. Per què s’ha realitzat aquesta actuació? 

 
Resposta: A partir d’una petició de l’APIMA de Na Caragol. Ens manifestaren la seva preocupació 
perquè, davant el pas de vianants, hi aparcaven cotxes, cosa que feia que els nins que volien creuar no 
fossin vists pels vehicles que circulaven, la qual cosa comprometia molt la seva seguretat. Ja hi havia 
una línia groga pintada, però els pares hi aparcaven igualment. Fins i tot, havien passat una circular als 
pares perquè no ho fessin. Va ser la seva petició. 

 

3.2. Ha passat per junta de govern? 

 
Resposta: No. 

 

3.3. Té algun informe de la policia? 

 
Resposta: No, tot i que n’estan assabentats. 

 

3.4. No creu que és una mica perillós instal·lar aquests pilons tant per al trànsit rodat com per als 
vianants? 

 
Resposta: En el cas que es demostri que és així, s’hauran de cercar altres possibles mesures per 
salvaguardar la seguretat dels infants. 
 
Cultura 

 

1. S’ha sol·licitat a l’Ajuntament de Sant Llorenç la pròrroga de la comissió de serveis de la treballadora 
Maria Bel Sancho Orell, atès que li acaba dia 31 de desembre, perquè pugui seguir realitzant les tasques 
de gerent del Teatre d’Artà? 

 
Resposta: No. 

 



2. Es pensa fer? 
 

Resposta: Ho estam mirant. 
 

Esports 

 

1. En quin estat de tramitació es troba la llicència d’obres de les noves pistes esportives de pàdel?  
 

Resposta: Estam pendents que véngui del Servei d’Activitats l’informe per poder donar la llicència 
d’instal·lació, que és prèvia a l’atorgament de la llicència d’obres. 

 
2. A la portada de la pàgina web hi ha l’oferta esportiva escolar per a la temporada 2011/2012. 
 
2.1. Aquesta informació és correcta? 

 
Resposta: Sí. 

 
2.2. Falta alguna altra activitat? 

 
Resposta: Sí. 

 
Quina?  

 
Resposta: Falta el bàsquet, l’hípica, el judo, la natació, l’atletisme, el ciclisme i el tenis. 

 
2.3. Creu que és lògic publicar una informació que està incompleta? 

 
Resposta: Durant el mes d’agost es va parlar amb els clubs esportius i la majoria van coincidir que era 
poc efectiu fer el fulletó informatiu de l’oferta esportiva escolar durant el mes de setembre, la majoria 
consideraven que era massa tard i, vist que l’edició d’aquest fulletó costava uns 2.500 €, es va acordar 
que enguany els clubs aprofitarien la Fira per fer la màxima difusió de les activitats i se’ls va oferir 
l’opció de penjar al lloc web de l’Ajuntament la seva oferta esportiva. Així, al lloc web hi ha l’oferta 
esportiva dels clubs que, fins a dia d’avui, ens l’han fet arribar. S’ha de dir, també, que es va consensuar 
amb els clubs que, a partir de l’any que ve, s’editarà un fulletó, a principis del mes de juny, que inclogui 
l’oferta esportiva d’estiu i d’hivern. 

 
2.4. Quan es completarà?  

 
Resposta: A mesura que els clubs ens facilitin la informació. 

 
3. Aquests darrers dies ha sortit a la premsa que el Consell de Mallorca no ha adjudicat el concurs que 
permet que els nostres petits esportistes puguin fer les revisions que passen cada any i que garanteixen, 
en gran mesura, la pràctica segura d’una modalitat esportiva. 
 
3.1. Ha fet la regidora d’Esports alguna passa per esbrinar quan es podrà passar aquesta revisió?  

 
Resposta: Sí. El Departament de Vicepresidència, Cultura i Esports del Consell de Mallorca ens ha 
informat que estan accelerant els tràmits administratius perquè dins el mes de novembre de 2011 es 
puguin desenvolupar les revisions mèdiques a la part forana amb normalitat. També ens han informat 
que el Departament de Vicepresidència, Cultura i Esports controla la salut dels nins i nines en edat 
escolar, proporcionant la realització d’una revisió mèdica a l’any, ja sigui en el mes de setembre o en el 



mes de maig. Així, el Servei de Medicina du un control i seguiment anual de l’estat físic d’aquests joves 
esportistes. 
 
3.2. Pensa instar el Consell de Mallorca perquè agilitzi al màxim aquestes revisions? 

 
Resposta: Com que ens han informat que dins el mes de novembre, segurament, ja es podran fer les 
revisions, de moment no es farà cap mesura de pressió. Si es veu clarament que durant el mes de 
novembre no s’ha resolt aquest tema, es presentarà una moció al proper ple ordinari per instar el Consell 
perquè garanteixi la pràctica esportiva d’una forma segura als nins i nines en edat escolar. 

 
3.3. Pensa el seu Equip de Govern fer alguna mesura de pressió per tal que el Consell garanteixi la 
pràctica esportiva d’una forma segura? Quina? 

 
Resposta: Esperarem a veure quines són les mesures que és convenient prendre. 
 
Joventut 

 

1. Ens poden fer arribar l’informe d’assistència i d’activitats del Centre Jove dels mesos d’agost i 
setembre? 

 

Resposta: L’agost va estar tancat. El de setembre, us el podem facilitar. 
 

2. Ens ho podrien passar mensualment? 

 
Resposta: Sí. 
 
Educació 

 

1. Sabem que molts alumnes del Col·legi Públic de Na Caragol dinen als passadissos de l’escola perquè 
no caben dins l’antic menjador, ara reduït perquè s’ha ampliat el despatx de Direcció. 
 
1.1. Com estan les obres del nou menjador del col·legi? 

 
Resposta: Les obres estan totalment acabades. El problema és la instal·lació de la maquinària. 
L’empresa concessionària no ha cobrat res de la feina que ha fet i ha dit que no l’acabarà fins que no 
cobri. S’han fet gestions amb la Conselleria, però manifesten que no tenen diners per poder fer-hi front. 

 

1.2. Quan creuen que estarà acabat? 

 
Resposta: No ens ho han concretat. Ni crec que ho sàpiguen. 

 
2. Hi ha hagut algun canvi en el conveni que es tenia signat amb AIXA? 
 
Resposta: Fins a dia d’avui no hi ha hagut cap modificació. 
 
2.1. Per quin motiu? 

 
Resposta: Perquè el cost afegit no supera el 20 % del contracte. 

 
2.2. Ens poden donar una còpia? 

 



Resposta: Sí. 
 

3. Quina és la ràtio oficial nin/mestra a l’escola de 0 a 3 anys? 

Resposta: 0-1anys: 7 infants per aula; 1-2 anys: 12 infants per aula; 2-3 anys: 18 infants per aula. La llei 
estableix que el personal educatiu que ha de tenir el nostre centre, segons la configuració d’aules obertes 
que tenim, és d’una educadora per cada aula i una mestra d’educació infantil. 

3.1. Quin és el número d’alumnes per aula que hi ha a l’escoleta Pou de sa Lluna? 

Resposta: Aula de 0-1 anys: 2 infants matriculats. Quan es va fer la matrícula, al mes de maig, hi havia 
3 infants matriculats, però, en obrir el centre a l’octubre, un mes més tard del que volíem perquè vam 
donar prioritat a obrir, en primer lloc, l’ampliació del CP Na Caragol, vam tenir dues baixes. S’espera 
que a partir de gener la matrícula augmenti, ja que han vengut unes quantes famílies a demanar 
informació. Aules d’1-2 anys: 23 infants matriculats; aules de 2-3 anys: 26 infants matriculats. 
 
3.2. En els temps de crisi i austeritat que patim, és lògic que hi hagi un mestre per un sol nin de 0 a 1 
any? 
 

Resposta: Tenim el personal just i necessari que ens marca la llei per poder obrir el centre i que aquest 
sigui autoritzat de la manera corresponent com a escola d’infantil pel Govern balear. En tot moment 
seguim les directrius de l’Institut de Primera Infància, organisme de la Conselleria d’Educació que 
s’encarrega de 0-3. Per altra part, cal que sabeu que les 23 noves adaptacions dels infants de les aules  
d’1-2, bé requereixen de la feina de dues educadores per aula, ja que aquests primers mesos els infants 
són molt petits i necessiten una atenció especial i dues de les educadores de l’equip els donen suport en 
els moments necessaris. 
 
4. Ha assistit el batle a alguna reunió amb la Conselleria d’Educació per tal de tractar el tema del mòdul 
d’activitats fisicoesportives en el medi natural? 

 
Resposta: Sí, dia 27 de juliol a la DG de Formació Professional. No hi va assistir el director general, 
sinó la Sra. Carmen Oliver. 

 

4.1. Per què no s’ha informat a cap comissió informativa? 

 
Resposta: No hi va haver res de nou. 

 

4.2. Quin va ser el contingut d’aquesta reunió? 

 
Resposta: Hi vaig assistir, juntament amb la directora de l’IES, Caterina Sureda, per tal de fer possible 
una segona línia del mòdul. 

 
4.3. Quins són els acords als quals s’ha arribat? 

 
Resposta: A cap. Nosaltres no podíem assumir més despesa per subvencionar el mòdul i ells no es 
podien comprometre a aportar més professorat. 

 
5. Pel que fa a les classes que s’han de començar la setmana que ve de gimnàstica de manteniment i de 
gimnàstica aeròbica:  
 



5.1. Se sap on es faran? 

 
Resposta: Sí, al gimnàs del Col·legi Na Caragol. 

 

5.2. Com ho comunicaran a la gent matriculada i acceptada? 

 
Resposta: Per correu electrònic o telefònicament, als contactes que tenim. 
 
Mancomunitat 

 

1. Tenen previst reactivar les reunions per aconseguir la Mancomunitat de Llevant o bé la possibilitat de 
mancomunar serveis amb els pobles de la comarca? 

 
Resposta: Sí. Hem acordat que el Sr. Tolo Gili sigui el representant per tal de reactivar-la. 
 
Tren de Llevant 

 

1. Ens pot informar de com va anar la reunió amb el conseller Biel Company, mantinguda el passat 
dimecres 19 d’octubre? 

 
Resposta: La meva impressió no és gaire optimista. Ens va dir que havien fet una suspensió temporal 
total de les obres: dia 22 d’agost inicien l’expedient de suspensió d’obres i dia 4 d’octubre se signa 
aquesta suspensió. El temps màxim que els permet la llei és d’un any. Faran algunes intervencions per 
tal de fer que la situació en què es troben no impliquin riscos per a la seguretat. A Artà faran tancaments 
per evitar l’accés a les obres i faran neteja de drenatges. El conseller ens va dir que manejaven cinc o sis 
possibilitats per millorar la situació actual. Ens va dir que no ens comunicarien quines eren aquestes 
opcions que manejaven. Digueren que la primera era la de continuar les obres, exigint el compliment 
del conveni signat amb Madrid (en aquest punt, però, ens deixaren clar que el conveni, segons la seva 
interpretació, no assegura el finançament complet). De fet, dia 27 de setembre remeteren una carta al 
Director General d’Infraestructures Ferroviàries del Ministeri de Foment per tal de sol·licitar una reunió 
de la comissió mixta de programació, seguiment i control del conveni i, el dia de la reunió, no havien 
obtingut cap resposta de Madrid. Aquestes dates, personalment, em fan pensar que, com que abans de 
demanar la reunió feren la suspensió de les obres, no és la seva intenció acabar-les. 
 
2. Arribaren a qualque conclusió? 

 
Resposta: Li demanàrem, al conseller, que ens tinguessin informats de tots els moviments que fessin 
respecte del tema que ens ocupava. 

 
3. En vista que segueix endavant la manifestació prevista per al proper dia 6 de novembre per 
reivindicar l’arribada del tren a Artà: 
 
3.1. Quan i com pensen fer-ne publicitat, perquè tota la gent interessada hi pugui assistir? 

 
Resposta: Bé, la manifestació no és convocada per l’Ajuntament, sinó per la Plataforma del Tren de 
Llevant. Tot i això, tenen tot el nostre suport. Per tal d’aconseguir la major mobilització possible, 
s’estan fent reunions amb el teixit social, cultural i econòmic, per tal d’implicar el major nombre de 
gent possible. A Artà, faríem una concentració a les 9 del matí a l’estació, amb una sèrie d’actes que la 
plataforma dissenya, per després, a les 10.30 h, partir caminant cap a Son Servera, on hi ha la 
concentració comarcal. 
 



Urbanisme i Medi Ambient 

 

1. S’ha canviat l’horari d’obertura del Punt Verd? Per quins motius? 
 
Resposta: S’han hagut d’aplicar retalls en el temps d’obertura per mor d’una acumulació de vacances i 
hores extres generades durant tot l’any. Els horaris modificats han estat regulats i sempre publicats 
convenientment a la porta, i han comportat, com a molt, tancar 20 de les més de 70 hores d’atenció al 
públic setmanals. Per a 2012 es procurarà gestionar millor el gaudi de les vacances per mirar d’evitar 
aquesta reducció del nombre d’hores acumulades a finals d’any. 
 
 
Acords 

 
1. Acordar, per assentiment unànime, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i onze els 
assistents, aprovar l’acta de la sessió de dia 11 d’agost de 2011 
 
2. Acordar, per unanimitat: 
2.1. Ratificar l’acord adoptat per la Junta de Govern Local de 13 d’octubre de 2011, referent a la 
sol·licitud d’inclusió d’obres en el POS 2012. 
2.2. Trametre aquest acord al Departament de Cooperació Local del Consell de Mallorca. 
 
3. Acordar, per unanimitat: 
3.1. Donar-se per assabentats de l’informe d’avaluació de l’acompliment anual del Pla de sanejament a 
l’empara del Reial decret llei 5/2009, de 24 d’abril, de mesures extraordinàries i urgents per facilitar a 
les entitats locals el sanejament de deutes pendents de pagament amb empreses i autònoms, elaborat per 
la secretària interventora en data de 18 d’octubre de 2011. 
3.2. Trametre certificació d’aquest acord, juntament amb l’informe esmentat anteriorment, al Ministeri 
d’Economia i Hisenda, Direcció General de Coordinació Financera amb les Comunitats Autònomes i 
amb les Entitats Locals, Secretaria d’Estat d’Hisenda. 
 
 
 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
La secretària       Vist i plau 

El batle 
 
 


